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SLOVENSKO: Odborníci od začiatku súčasnej svetovej pandémie koronavírusu prizvukujú,
že veľkým problémom je fakt, že doposiaľ neexistuje žiadna masovo podávaná vakcína proti
danému vírusu. Ďalším faktorom, ktorý robí covid-19 náročným pre zdravotnícke systémy
je to, že nemáme liek určený konkrétne na liečbu pacientov s koronavírusom. Lekári vo
viacerých krajinách liečia niekoľkými spôsobmi, najmä remdesivirom, no používajú a
skúšajú sa aj ďalšie prípravky. Analytika Juraja Mesíka však zaráža fakt, že v oficiálnych
postupoch ministerstva zdravotníctva sa od jari nezmenili oficiálne usmernenia na liečbu
pacientov s covidom-19. Uviedol to v rozhovore pre denník Pravda.
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Na snímke analytik Juraj Mesík

„Počas uplynulých týždňov a mesiacov špeciálny tím EMA intenzívne spolupracoval s vedeckými
iniciatívami vyvíjajúcimi nové lieky – v súčasnosti existuje približne 40 liekov, ktoré sa v kontexte
COVID-19 skúmajú a niektoré z nich ukazujú sľubné výsledky. Nateraz však žiaden liek nie je na
liečbu COVID-19 schválený,“ píše sa dnes na stránke Štátneho ústavu pre kontrolu liečiv (ŠÚKL).

Podľa menovaného vedca Juraja Mesíka sa covidoví pacienti na Slovensku liečia podľa aktuálne
platného terapeutického usmernenia Ministerstva zdravotníctva SR z 3. augusta. Problémom je
podľa neho to, že usmernenie nie je aktualizované, napriek viacerým pokrokovým poznatkom zo
zahraničia.

Mesík pre denník Pravda povedal, že z jeho pohľadu to je zásadný problém. „Teraz je už druhá
polovica októbra, odvtedy sa nič nezmenilo!? Dva a pol mesiaca, ale nijaká aktualizácia. Považujem
to za tragické zlyhanie ministerstva zdravotníctva. Vôbec nepreháňam: V hre sú tisícky ťažko
chorých, mnohí z nich na jednotkách intenzívnej starostlivosti a ventilátoroch, možno v poľných
nemocniciach. Na smrť vyžmýkaní lekári a sestry, zdravotníctvo na hrane kolapsu alebo za ňou a
stovky zbytočných hrobov!“

Sám Mesík v uplynulých mesiacoch upozornil na viaceré postupy a liečivá, ktoré by mohli pomôcť.
Zdôrazňuje najmä účinok vitamínu D. „Sú rôzne terapeutické protokoly, ich výsledok pôsobí
jednoznačne účinne. Väčšinou pochádzajú od veľmi skúsených klinických pracovníkov cez ruky
ktorých prešli stovky a tisícky ťažko chorých s COVID-19. Sú to síce predbežné poznatky, ale
vyzerajú veľmi dobre. Vyplýva z nich, že už existujú efektívne postupy liečby koronavírusu. Žiaľ, na
Slovensku stále vidíme, že infikovaní ambulantní pacienti nedostávajú prakticky žiadnu liečbu, majú
užívať iba lieky na potlačenie symptómov.“

https://www.sukl.sk/hlavna-stranka/slovenska-verzia/media/tlacove-spravy/covid-19-potencialne-lieky-a-vakciny?page_id=5325


„Toto je postup na základe usmernenia ministerstva zdravotníctva. Takto je premrhaný ten úplne
najvzácnejší čas, keď možno predísť ťažkému vývoju. Tí, čo s COVID-19 už musia ležať v nemocnici,
sú liečení veľmi drahým a v podstate neúčinným liekom. Je to remdesivir, jedna dávka stojí až okolo
2-tisíc eur. Druhým liekom je dexametazon – ten je aspoň správne indikovaný, ale sám tiež
nepostačuje. Sú to jediné dva lieky, ktoré majú nemocnice podľa usmernenia Ministerstva
zdravotníctva Slovenskej republiky podávať ťažko chorým hospitalizovaným ľuďom. Obidva postupy
sú úplne nedostatočné,“ myslí si analytik globálnych trendov a rizík Juraj Mesík,

Lacnejšie alternatívy

Mesík hovorí, že z jeho poznatkov, ale aj z informácií Svetovej zdravotníckej organizácie (WHO)
vyplýva, že „remdesivir len veľmi slabo zaberá proti COVID-19 a neznižuje ani počet úmrtí, ani počet
prípadov na jednotkách intenzívnej starostlivosti“.

„Veľa lekárov, ktorí sú v prvej línii liečby ťažko chorých pacientov, to potvrdili, vrátane slovenských i
českých. Výrazne skepticky sa napríklad vyjadril o remdesivire aj špičkový odborník zo Slovenska,
ktorý pracuje v nemocnici vo Washingtone. Je zjavné, že tento liek nie je žiadny zázrak.“

Dodal, že ho prekvapuje, že Európska únia sa chváli, že objednala 500-tisíc dávok remdesiviru. „Čo
pri cene 2000 eur za balenie vychádza na miliardu eur. Je to nepochopiteľné v svetle zistení o slabom
účinku tohto lieku. Až mám na jazyku otázku, či v pozadí nešlo o korupciu…“

Juraj Mesík poznamenal, že existujú i iné formy liečby, ktoré evidentne zaberajú. Tvrdí, že pritom ide
o lieky, ktoré stoja len niekoľko eur. „Neexistuje zjednotený vedecký názor, že čo je najlepšie proti
COVID-19, ale lekári v prvej línii experimentujú s rôznymi kombináciami. Hovorím o špičkových
expertoch vo vynikajúcich nemocniciach vo svete.“

„Popredný francúzsky infektológ a jeden z najvýznamnejších francúzskych vedcov súčasnosti Didier
Raoult používal pri jarnej vlne kombináciu hydroxychlorochínu a azitromycínu. Kto ten pán je si
ľahko nájdete na Wikipedii. Tvrdí, citujem: „Liečil som viac ako 3 700 pacientov s 0,5 percentnou
úmrtnosťou a bez toxicity pre srdce.“ Balenie hydroxychlochínu stojí na Slovensku 6 eur, balenie
azitromycínu 2 eurá. Sú to generiká, na ktoré už vypršali patenty, takže sú „za facku“,“ upozorňuje.

Za pozornosť podľa neho stojí aj ďalšia trojkombinácia liečiv. „Hydroxichlorochín, azytromicín a
zinok. Zinok je veľmi dôležitá látka v imunitných procesoch. Pôsobenie hydroxichlorochínu v tomto
prípade spočíva v tom, že umožňuje lepší prienik zinku do vnútrobunkového priestoru. Cena tabliet
zinku je na Slovensku 2 až 6 eur, podľa dávky a veľkosti balenia, sú 15 mg a 25 mg tablety. Ukazuje
sa, že táto metóda má ešte lepšie výsledky ako uvedená dvojkombinácia.“


